
Z pracy Zarządu Oddziału
Zebranie Prezydium Stowarzyszenia Geodetów Polskich w Bydgoszczy
W dniu 6 listopada 2017 roku odbyło się zebranie środowiskowe Stowarzyszenia Geodetów Polskich
w Bydgoszczy. Prezes  Bolesław Krystowczyk  otwierając spotkanie i witając obecnych zaproponował,
aby obradować  zgodnie  z  podanym wcześniej  projektem porządku  zebrania.  Sugestię  przyjęto  bez
sprzeciwu. Za wiodący temat zebrania prezes uznał przedstawienie przebiegu spotkania,  na którym,
wedle wcześniejszej woli Prezydium bydgoskiego oddziału SGP, honorowano osiemdziesiątą rocznicę
urodzin Profesora Edwarda Kujawskiego.

Bolesław Krystowczyk;         Zdzisław Gogolewski, Ryszard Krzyżanowski, Bożena Żarna

W  zebraniu  uczestniczyli: Stanisław  Marcin  Wiliński, Henryk  Siuda,  Maria  Gadomska,  prof.  Edward
Kujawski, Wojciech Grzesiak, Beata Startek, Jarosław Kaszewski, Ryszard Krzyżanowski, Joanna Gęsikowska,
Bolesław Krystowczyk, Robert Cieszyński,  Jakub Nowicki.
Poniżej: Jarosław Kaszewski, Robert Cieszyński, Beata Startek



Wspomnienie jubileuszu osiemdziesięciolecia Profesora Edwarda Kujawskiego
Relacjonując przebieg spotkania, prezes  Bolesław Krystowczyk  akcentował uroczysty jego charakter i
udział w nim, poza przedstawicielami bydgoskiego środowiska stowarzyszeniowego, przedstawicieli
szkół wyższych (Uniwersytetu Technologiczno-Przyrodniczego w osobie prof. Jana Kempy dziekana
Wydziału Budownictwa, Architektury i Inżynierii Środowiska, Kujawsko-Pomorskiej Szkoły Wyższej
w osobie Joanny Gęsikowskiej dziekana Wydziału Technicznego), bydgoskiej szkoły geodezyjnej oraz
geodezyjnych władz wojewódzkich i powiatowych.

Prezes Bolesław Krystowczyk otwierający zebranie …;                     Henryk Siuda

Uczestniczący w uroczystym wieczorze przyczynili się do jego przebiegu w podniosłym nastroju, który
powodował wiele wzruszeń Szanownego Jubilata i skłaniał Go do gorących podziękowań, kierowanych
do „sprawców wydarzenia”.
Poniżej: Wojciech Grzesiak;                                                                             Zdzisław Gogolewski



Odpowiadając na to,  prof. Edward Kujawski  dziękował za niespodziewane chwile, pełne radosnych
wzruszeń. Wyznał: „w moim długoletnim życiu najmilsze okazały się chwile związane ze świętowaniem
osiemdziesiątych urodzin w gronie kolegów i przyjaciół ze Stowarzyszenia Geodetów Polskich. Ważne
są  dla  mnie  słowa  «Twoje  delikatne  uwagi  i  sugestie,  podczas  rozmów  na  naszych  spotkaniach,
pozwalały  na  uzyskiwanie  lepszych  rozstrzygnięć  w  wielu  istotnych  kwestiach»,  bo  trafiają  w  mój
sposób myślenia i  działania,  a zawarte w adresie bydgoskiego SGP, jaki otrzymałem w świąteczny
wieczór”.

Ryszard Krzyżanowski;                                                                                               Robert Cieszyński

Kontynuując swą wypowiedź Profesor uznał, że godzi się utrwalić wspomnienie pełnego przyjaznych
chwil  i  nastrojowego wieczoru,  szóstego października,  wzniesieniem  „szampańskiego”  toastu,  jako
wyrazu podziękowania za tamte chwile i „życzenia pomyślności dla wszystkich za okazaną życzliwość”.
Zebrani życzliwie przyjmując słowa Profesora odśpiewali Mu „Sto lat ...”. 
Poniżej: Bolesław Krystowczyk przypomina jubileuszowy wieczór na cześć prof. Edwarda Kujawskiego (z kubkiem w ręce)



Bolesław Krystowczyk, z zadowoleniem podkreślał reaktywowanie aktywnej przynależności  Edwarda
Kujawskiego do Stowarzyszenia. Dzięki temu działalność podejmowana w bydgoskim Stowarzyszeniu
łatwiej trafia do studiujących geodezję na bydgoskich uczelniach. Podziękowania za powrót w szeregi
SGP skierował Prezes także do Marii Gadomskiej.

„Pojubileuszowy toast”, od lewej Jakub Nowicki, prof. Edward Kujawski, Henryk Siuda, Zdzisław Gogolewski, Ryszard Krzyżanowski, Bożena Żarna

Ryszard Krzyżanowski poinformował, że Jubileuszowy Wieczór Profesora znalazł odzwierciedlenie w
„Expressie Bydgoskim” z 6 października 2017, w notce „Jubileusz geodety”.

Prof. Edward Kujawski dziękujący za uświetnienie jego jubileuszu …:         Fotokopia notki w „Expressie Bydgoskim”  z 6 października 2017 roku

Forum Drogownictwa i Geodezji
Kolejne IX Forum Drogownictwa i Geodezji, organizowane przez Zespół Szkół Budowlanych, odbyło
się w dniu 11 października 2017 roku. W ocenie  Bolesława Krystowczyka,  który uczestniczył w niej
jako członek zespołu oceniającego uczniów występujących w konkursie,  „impreza była znakomicie
zorganizowana, a my w niej uczestniczyliśmy”.



Jakub Nowicki, prof. Edward Kujawski, Zdzisław Gogolewski, Ryszard Krzyżanowski, Bożena Żarna

Wśród osób zaproszonych do udziału w wydarzeniu byli: prof. Edward Kujawski, Joanna Gęsikowska i
Robert Cieszyński Wojewódzki Inspektor Nadzoru Geodezyjnego i Kartograficznego. 

Bolesław Krystowczyk;                                                                                                          Beata Startek

Robert  Cieszyński podczas  wystąpienia,  w sposób syntetyczny,  przedstawił  aktualne  zadania  i  rolę



geodezji na tle ogólnych działań gospodarczych województwa kujawsko-pomorskiego.

Ryszard Krzyżanowski, Bożena Żarna;                                                                                       Jarosław Kaszewski, Robert Cieszyński
Poniżej: Bolesław Krystowczyk prowadzący obrady ...



Rezultaty konkursu uczniów i osiągnięte przez nich wyniki omówiła  Beata Startek.  Jej wystąpienie
zawierało wiele  szczegółowych informacji  dotyczących  IX Forum:  temat  wiodący spotkania;  liczbę
finalistów, którzy reprezentowali określone szkoły; gości honorowych i jurorów konkursu; uczestników
konkursu,  którymi byli  uczniowie Państwowych Szkól  Budownictwa w Gdańsku,  Zespołu Szkół  w
Mogilnie,  Zespołu Szkół  nr 4  im.  Ziemi Dobrzyńskiej  w Nadrożu,  Zespołu Szkól  Budowlanych w
Olsztynie, Zespołu Szkół nr 14 w Warszawie, Zespołu Szkół nr 1 Centrum Kształcenia Praktycznego w
Aleksandrowie Kujawskim, Zespołu Szkół Budowlanych w Bydgoszczy.

Robert Cieszyński, Beata Startek, Maria Gadomska, Joanna Gęsikowska

Najwyższą ocenę jury uzyskała  prezentacja  „Mosty  XXI  wieku na Wiśle”  Filipa Maciejewskiego z
Zespołu Szkół w Mogilnie. Drugą lokatę uzyskała praca Julii Zielińskiej z Zespołu Szkół Budowlanych
w Bydgoszczy, a trzecią prezentacja Marty Tydraszewskiej z Zespołu Szkół nr 4 w Nadrożu.
Poniżej: Henryk Siuda



Potrzeby materialne przedsięwzięcia wsparł Zarząd Miasta Bydgoszczy oraz bydgoskie uczelnie.

Beata Startek, Maria Gadomska, Joanna Gęsikowska

Olimpiada Wiedzy Geodezyjnej i Kartograficznej 2017/2018
Prezes Bolesław Krystowczyk poinformował o swoim udziale, w dniach 26 i 27 października 2017 roku,
w szkolnym etapie Olimpiady Wiedzy Geodezyjnej i Kartograficznej Zespołu Szkół Budowlanych w
Bydgoszczy, podkreślając duże zaangażowanie uczniów i nauczycieli w to wydarzenie.

Wojciech Grzesiak;                                                                                                         Jarosław Kaszewski 

Beata  Startek przypomniała,  że  na  obszarze  oddziaływania  Stowarzyszenia  Geodetów  Polskich  w
Bydgoszczy prowadzi nauczanie geodezji, na poziomie średnim, kilka szkół, i tak: w Inowrocławiu, w



Mogilnie, w Aleksandrowie Kujawskim i w Świeciu. Niektóre z nich zgłaszają akces do udziału w
Olimpiadzie. 

Bożena Żarna;                                                                                                            Henryk Siuda

Maria  Gadomska  Przewodnicząca  Głównego  Komitetu  Organizacyjnego  Olimpiady  uzupełniła  tę
wypowiedź  o  informację,  wedle  której  w zespole  oceniającym udział  uczniów w etapie  szkolnym
winien być przedstawiciel miejscowego Stowarzyszenia Geodetów Polskich. Warto, aby przedstawiciel
naszego oddziału uczestniczył w pracach nie tylko szkoły bydgoskiej. Dodała, że wobec zachodzących
zmian w szkolnictwie podstawowym i średnim, Komitet Główny Olimpiady przekaże do Ministerstwa
Oświaty, w czasie do czerwca 2018 roku, zmiany do regulaminu Olimpiady.

Robert Cieszyński, Beata Startek, Maria Gadomska, Joanna Gęsikowska



Konferencja „Dialog Wielokulturowości i Prawda”
Prezes Bolesław Krystowczyk poinformował o swoim udziale, na zaproszenie Joanny Gęsikowskiej,  w
spotkaniu nazwanym „Międzynarodowa Konferencja Interdyscyplinarna «Dialog Wielokulturowości i
Prawda»”.  Jej tematem były  „Osiągnięcia nauk technicznych XXI wieku”.  Wśród referujących byli,
obok przedstawiciel  uczelni bydgoskich,  Ukrainiec i  Greczynka. Mówca uznał,  że poziom prelekcji
odpowiadał szkole średniej, o czym może świadczyć, że „Ukrainiec czytał teksty przeźroczy ...”.

Joanna Gęsikowska;                                                                                                                 Bolesław Krystowczyk
Poniżej: Prof. Edward Kujawski, Zdzisław Gogolewski, Ryszard Krzyżanowski



Mówca dodał, że „tytuł konferencji należy uznać za przerastający miarę wystąpień prelegentów, może
włączyć SGP do tego przedsięwzięcia Kujawsko-Pomorskiej Szkoły Wyższej”? 

Prof. Edward Kujawski;                                                                                           Jakub Nowicki

Kończąc wypowiedź Bolesław Krystowczyk dał pod rozwagę celowość uczestniczenia Stowarzyszenia
w pracach przygotowujących kolejne konferencje.

Ryszard Krzyżanowski;                                                                                Henryk Siuda



Powołanie przedstawicieli oddziału bydgoskiego do Głównych Komisji SGP
Prezes Bolesław Krystowczyk poinformował o potrzebie powołania naszych przedstawicieli do pracy w
Głównych Komisjach, powołanych przez Zarząd Główny Stowarzyszenia Geodetów Polskich. Krótka
wymiana zdań między uczestniczącymi w spotkaniu, pozwoliła na przyjęcie następujących ustaleń oraz
powołanie przedstawicieli oddziału do czterech głównych komisji. 

Od prawej: Bożena Żarna, Ryszard Krzyżanowski, Zdzisław Gogolewski, prof. Edward Kujawski, Jakub Nowicki, Wojciech Grzesiak

Do komisji do spraw legislacji (przewodnicząca Alicja Meusz) deleguje się Roberta Cieszyńskiego; do
komisji ds. kształcenia zawodowego (przewodnicząca Alicja Kulka) deleguje się Marię Gadomską; do
komisji ds. młodzieży i promocji (przewodnicząca Mariola Gilska) deleguje się Jakuba Nowickiego; do
głównej komisji etyki zawodowej (przewodniczący Jerzy Barański) deleguje się  Stanisława Marcina
Wilińskiego.
Poniżej: Bolesław Krystowczyk, Henryk Siuda, Jarosław Kaszewski, Robert Cieszyński, Beata Startek, Maria Gadomska, Joanna Gęsikowska



Stan prac nad przygotowaniem spotkania opłatkowego
Wiceprezes Henryk Siuda poinformował o stanie przygotowań do uroczystego spotkania opłatkowego,
które odbędzie się w terminie wcześniej ustalonym, to znaczy w dniu 8 grudnia 2017 roku. Odbędzie
się ono w pomieszczeniach restauracji „Telimena” w Bydgoszczy, przy ulicy Fordońskiej 15. Początek
wydarzenia o godzinie 17.00. Koszt udziału wynosi 55.- złotych, które należy wnieść w gotówce, do 28
listopada.

Jarosław Kaszewski, Robert Cieszyński, Beata Startek, Maria Gadomska, Joanna Gęsikowska

Prezes  Bolesław Krystowczyk  podzielił się wnioskami z rozmowy ze Zdzisławem Dąbrowskim, który
na spotkaniu opowie o swojej pozazawodowej pasji, jaką są działania przeciwpożarowe. Prezes dodał,
że w czasie spotkania przedstawi swoje wystąpienie z wrześniowego  regionalnego zjazdu geodetów
Pomorza i Kujaw w Dąbie Polskim, traktujące o roli i znaczeniu Stowarzyszenia Geodetów Polskich.

Henryk Siuda;                                                                                                Jarosław Kaszewski

Ocenę przygotowań do spotkania opłatkowego zakończyło wskazanie osób, które należy zaprosić na
uroczysty wieczór. Zaproszeni zostali: prof. Janusz Walo, Grażyna Kierznowska, Piotr Całbecki, Rafał



Bruski,  Mikołaj  Bogdanowicz,  Andrzej  Myśliwiec,  Robert  Cieszyński,  Magdalena  Popielewska,
Zdzisław Dąbrowski, Zbigniew Jaszczuk, prof. Edward Kujawski.

Maria Gadomska;                                                                                                                              Beata Startek
Poniżej: Jarosław Kaszewski, Robert Cieszyński, Beata Startek, Maria Gadomska, Joanna Gęsikowska

Ocena pracy członków Zarządu Oddziału 
Prezes  Bolesław Krystowczyk  wyznał,  że  podniesienie tej  kwestii  „wynika z nieobecności na wielu



naszych spotkaniach Wiceprezesa Sławomira Wnuka”. Przypomniał on, że w okresie poprzedzającym
wybory do  władz  oddziału  na  kadencję  2017-2021  Sławomir  Wnuk  deklarował  wolę  podjęcia  się
funkcji prezesa oddziału w kolejnej kadencji. Obecna kadencja miała być czasem jego przysposabiania
się do tych obowiązków. 

Henryk Siuda;                                                                                                                                                            Bolesław Krystowczyk

Bolesław Krystowczyk dodał, że „rozmowa z Wnukiem, który boryka się obecnie z pewnymi kłopotami
zdrowotnymi, nie nastraja optymistycznie, bo nie zechce on podjąć się obowiązków prezesa w nowych
wyborach”. Co do obecnych obowiązków, to Wnuk oświadczył, że „w pracach naszego Zarządu chce
uczestniczyć,  kierując oddziałową komisją szkolenia”.  Kończąc  Prezes  powiedział:  „rozmawiamy o
tym, bo temat jest ważny”.

Bolesław Krystowczyk, Henryk Siuda, Jarosław Kaszewski, Robert Cieszyński, Beata Startek, Maria Gadomska

Założenia do planu pracy na 2018
Skonstatowano, że w roku 2018 potrzebne jest prowadzenie szkoleń przybliżających przepisy prawa dla
geodetów.  Robert  Cieszyński  akcentuje  tę  potrzebę  (szkolenia),  którą  uzasadniają  wyniki  kontroli
prowadzonej przez pracowników Wojewódzkiej Inspekcji Geodezyjnej. Odnosi się to zarówno do stanu
poprawności rezultatów prac wykonawców, jak i pracowników administracji samorządowej. 



Niepokojący  musi  być  fakt,  że  wielu  wykonawców  prac  i  usług  geodezyjnych  nie  uczestniczy  w
szkoleniach pozwalających na podnoszenie kwalifikacji zawodowych. Dodał:  „mogę takie szkolenia
poprowadzić”. 

Joanna Gęsikowska;                                                                                            Robert Cieszyński, Beata Startek

Odnosząc się do cyklicznych szkoleń dla pracowników administracji samorządowej Robert Cieszyński
dał pod rozwagę celowość prowadzenia takiego szkolenia w innym miejscu niż ośrodek wypoczynkowy
w Pieczyskach.  „Trzeba też  zastanowić się  nad jakąś odpłatnością za udział  w szkoleniu,  a  nadto
tematyka szkolenia musi być ściśle określona”.

Zdzisław Gogolewski;                                                                                                                   Jarosław Kaszewski



Jakub Nowicki  sugerował, aby w programie szkolenia zarezerwować czas pozwalający na omówienie
błędów  ujawnianych  podczas  kontroli  prowadzonych  przez  pracowników  Wojewódzkiej  Inspekcji
Geodezyjnej.

Jarosław Kaszewski, Robert Cieszyński, Beata Startek, Maria Gadomska

Robert  Cieszyński  podkreślał,  że  szkolenia  powinny  obejmować  głównie  czynności  i  zagadnienia
związane  z  postępowaniem  geodety  na  granicy  (rozgraniczenie,  wznowienie  znaków  granicznych,
podział  nieruchomości).  Bolesław  Krystowczyk  zauważył,  że  szkolenia  dla  wykonawców  prac
geodezyjnych możemy,  już  w pierwszej  połowie  2018 roku,  prowadzić  w świetlicy Zespołu  Szkół
Budowlanych.

Jarosław Kaszewski, Henryk Siuda, Beata Startek, Joanna Gęsikowska;              Bolesław Krystowczyk, Zdzisław Gogolewski, odwrócony prof. Edward Kujawski 

Ustalono terminy zadań przyjętych do planu pracy oddziału na 2018 roku: szkolenie dla nauczycieli
zawodu w technikach geodezyjnych odbędzie się na początku września; szkolenie dla pracowników
administracji  samorządowej w czerwcu lub we wrześniu;  XX regionalny zjazd geodetów Pomorza i
Kujaw 23-25 września organizowany przez Koło SGP w Żninie. 
Bolesław Krystowczyk dał pod rozwagę potrzebę przeprowadzenia kolejnego, trzeciego Forum Biznesu
Geodetów  Pomorza  i  Kujaw.  Na  to  Jarosław  Kaszewski  odpowiedział  tak: „my,  powiaty,  damy
zlecenia,  a  Forum  nie  popchnie  sprawy.  Dotychczasowe  propozycje  kierowane  do  miejscowych



geodetów nie dały chyba nic. Nawet, jeśli powstanie konsorcjum małych firm, to co dalej? Brak wśród
naszych  geodetów  osób,  które  podejmują  się  wykonania  większych  zadań.  Jesteśmy  w  przededniu
ogłoszenia  przez  Zarząd  Związku  Powiatów  Województwa  Kujawsko-Pomorskiego  zadania,  które
obejmować będzie całe województwo”. 

Prezes Bolesław Krystowczyk zamykający obrady;                                                                                 Wojciech Grzesiak

Może warto aby jednostki geodezyjne naszego regionu przygotowały się do udziału w realizacji tych
zadań, choćby jako podwykonawcy.

Jarosław Kaszewski, Robert Cieszyński, Beata Startek



Henryk  Siuda  poinformował,  że  powiat  bydgoski  na  wskazywane  prace  rezerwuje  kwotę  1.3  mln
złotych.  Bolesław  Krystowczyk  wyraził  przekonanie,  że  może  potrzebna  jest  bardziej  szczegółowa
informacja wskazująca „co w przygotowywanym zadaniu ma być zrobione”. Ta sugestia spotkała się z
odpowiedzią  Jarosława Kaszewskiego,  który opisał  czynności wskazane w zadaniu do wykonania i
dodał, że trwa praca nad warunkami technicznymi wykonania tych prac.

Bożena Żarna;                                                                                      Jarosław Kaszewski, Robert Cieszyński

Henryk Siuda w uzupełnieniu powyższej wypowiedzi sprecyzował przygotowywane zadanie tak: część
pierwsza, to naloty i wykonanie zdjęć o rozdzielczości 7 cm na piksel, co ma na celu podniesienie
poziomu technologicznego fotomapy w zasobie. Tu nie znajdzie się taka propozycja, którą by można
uznać za skierowaną do geodetów regionu. Drugą częścią zadania jest wykonanie mapy numerycznej,
zgodnej  z  obowiązującymi  przepisami  technicznymi  i  normami  prawnymi,  łącznie  z  archiwizacją
materiałów źródłowych (skanowanie danych zasobu).

Beata Startek;                                                                        Bolesław Krystowczyk, Jarosław Kaszewski, Henryk Siuda

Wolne wnioski
Jakub Nowicki poinformował o woli wstąpienia w szeregi Stowarzyszenia dwóch osób pracujących w
urzędzie powiatowym w Inowrocławiu. Zaproponował, aby jednym z zadań do planu pracy Oddziału na
2018 rok było reaktywowanie Koła SGP w Inowrocławiu.  Przy tym podkreślał  istnienie znacznego
zainteresowania miejscowych geodetów (także powiatu radziejowskiego) tym co dzieje się w oddziale
bydgoskim SGP. To zainteresowanie jest zaspokajane informacjami i materiałami, które można znaleźć
na stronie internetowej Oddziału.
Zamykając zebranie prezes  Bolesław Krystowczyk  dziękował uczestnikom za aktywność w obradach;
zaprosił wszystkich do udziału w kolejnym zebraniu, w dniu 4 grudnia 2017 roku.   Stanisław Marcin Wiliński


